
Protokół nr 6/2019 

z posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 26 czerwca 2019 r. w godz. 17:00 – 17:15 

w sali nr 145 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji:                                                                                    

1. Marek L. Zborowski –Weychman – przewodniczący Komisji  

2. Jacek Juszkiewicz – wiceprzewodniczący Komisji    

3. Zbigniew Roman De-Mezer      

4. Anna M. Gawlińska        

5. Kamil Klimek      

6. Zdzisław Koncewicz     

7. Karol Korneluk              

 

W posiedzeniu udział wzięli:                                                                                                                                                                

1. Maria Langner  – Adwokat 

2. Mariusz Klimczyk – Sekretarz Miasta  

3. Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Marek L. Zborowski –Weychman, który powitał zebranych 

i nadmienił, że porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom Komisji.  

Zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi.  

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie Protokołu  nr  5/2019  z posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 24 kwietnia 2019 r. 

2. Wypracowanie zmian w Statucie Miasta Suwałki. 

3. Wolne wnioski. 

 

Ad. 1.  

Przyjęcie Protokołu nr 5/2019 z posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej                                       

w Suwałkach z dnia 24 kwietnia 2019 r. 

 

Przewodniczący Marek L. Zborowski –Weychman poinformował, że do protokołu 5 /2019 

posiedzenia Komisji nie wniesiono uwag.  

Przewodniczący komisji stwierdził, że protokół, został przyjęty. 

 

Ad. 2.  

Wypracowanie zmian w Statucie Miasta Suwałki. 

 

Przewodniczący komisji M. L. Zborowski–Weychman poinformował o złożonym 

wniosku radnego K. Korneluka, w którym proponuje wniesienie do Statutu Miasta zapisu                    

w postaci dodania w § 31 ust. 19 w brzmieniu „Wystąpienie mieszkańca w debacie nad 

raportem Miasta nie może trwać dłużej niż 10 minut, chyba, że przewodniczący obrad ze 

względu na wagę przedmiotu debaty dopuści dłuższy czas wystąpień”. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 



Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję na temat ww. wniosku. 

 

  Radny Z. Koncewicz, Klub PiS jest przeciwny takiemu wnioskowi. Przedstawił opinię 

swojego klubu, a mianowicie radni nie mogą ograniczać w statucie takim zapisem swobodnej 

wypowiedzi mieszkańców Suwałk a szczególnie podczas debaty nad raportem. Zacytował 

przepis ustawy o samorządzie gminnym art.28aa.  

Mecenas M. Langner poinformowała, że ustawodawca mówi o nieograniczonym czasie 

tylko dla radnych. Przepis nie wspomina nic o mieszkańcach.  Debata ma formę otwartą. 

Sekretarz M. Klimczyk zaproponował, że w kwestii porządkowej przewodniczący Rady 

Miejskiej może zastosować obecnie występujących zapisów mówiących o ograniczeniu czasu 

wystąpienia dla zaproszonych gości na sesji.  

Przewodniczący rady Z. Przełomiec czy mieszkaniec może brać udział w debacie należy 

uregulować w statucie.  

Mecenas M. Langner, w ustawie nie ma wprost zapisu dotyczącego mieszkańca, co 

oznacza, że albo może, albo nie może.  

Radny Z. R. De-Mezer zwrócił się do wnioskodawcy i zaproponował, aby ww. wniosek 

został zaopiniowany w terminie późniejszym z uwagi na to, że przepis jest za krótko                                

w zastosowaniu i mogą być różne interpretacje tego przepisu.  

Przewodniczący Z. Przełomiec przytoczył przykład z Koszalina, gdzie zamieścił 

komunikat do mieszkańców o tym, że raport pojawił się w Internecie ( kiedy będzie sesja i jaki 

jest tryb procedowania) i wśród informacji o szczegółach również pojawił się komunikat, że 

mieszkańcy mogą zabierać głos w debacie tylko jeden raz.   

Mecenas M. Langner, może pojawić się również problem taki, że część samorządów 

może to zrobić w formie informacji a nie formie aktów prawnych.  

Przewodniczący Z. Przełomiec poprosił, aby komisja przeanalizowała i pochyliła się 

na szczegółami, które należałoby wprowadzić, a mianowicie odnośnie np. adwocem, czy można 

udzielić kilka razy tej samej osobie. 

Radny K. Korneluk wnioskodawca poinformował, że nie miał na myśli ograniczenia 

wypowiedzenia się mieszkańcom, tylko żeby usystematyzować. Zaproponował, aby tego tematu 

na chwilę obecną nie zamykać, a zawiesić i wrócić w chwili kiedy będzie już coś więcej wiadomo 

w tym temacie.      

          Przewodniczący komisji M. L. Zborowski–Weychman poinformował, że następny 

wniosek wpłynął na wspólnym posiedzeniu komisji, który dotyczy „§ 52 pkt. 1. Komisje, 

zwłaszcza dla realizacji zadań o charakterze kompleksowym należącym do właściwości kilku 

komisji, powinny podejmować współpracę, odbywając w tym celu wspólne posiedzenia oraz 

uchwalając wspólne wnioski i opinie.” Zaproponował aby dodać do tego punktu następujące 

stwierdzenie : „w przypadku wspólnego posiedzenia przewodniczący komisji wspólnie ustalają 

porządek posiedzenia i podpisują powiadomienie o jego zwołaniu, ustalają wspólnie, który                    

z nich będzie prowadził to posiedzenie, a ustalenie tego faktu znajduje się w protokole z  tego 

posiedzenia. Głosowania komisji przeprowadzają przewodniczący poszczególnych komisji.  

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję na temat ww. wniosku. 

  

Radny Z. R. De-Mezer zaproponował, aby przewodniczący komisji rozesłał wszystkim 

członkom komisji treść ww. wniosku.   

Przewodniczący komisji M. L. Zborowski–Weychman ww. wniosek zostanie rozesłany                  

p. mecenas i  wszystkim członkom komisji.   

 

 

 

 



Ad. 3. 

Wolne wnioski. 

 

1. Radna A.M. Gawlińska wcześniej zgłosiła wniosek, żeby interpelacje i zapytania radnych 

mogły znajdować się w porządku obrad sesji Rady Miejskiej. Zacytowała odpowiedź 

Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji, która mówi, że to nie wyklucza, aby 

interpelacje były przedstawiane w trakcie trwającej sesji Rady Miejskiej. Można na sesji 

zgłosić interpelację ustnie, składając jednocześnie na piśmie. Czy można zawrzeć taki zapis 

w statucie?  

Mecenas M. Langner odpowiedziała, że odpowiedź musi być udzielona na piśmie.  

Zapewniła, że ustosunkuje się do ww. wniosku radnej na kolejnym posiedzeniu komisji 

statutowej.  

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

       Przewodniczący Komisji Statutowej                                            

                    Rady Miejskiej w Suwałkach                                         

                      Marek L. Zborowski –Weychman 

 

 

 

 Protokołowała: 

             Elżbieta Polańska    

  

  Gł. specjalista Biura Rady Miejskiej                                                                                                         

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


